
Beograd domaćin Samita  prestonica centralne i
jugoistočne Evrope
BEOGRAD    Premijer  Aleksandar  Vučić  izjavio  je  danas,  otvarajući  Samit
gradonačelnika centralne  i  jugoistočne Evrope, da  je Beograd ne samo glavni grad
Srbije, već sedište kosmopolitskog duha na prostoru zapadnog Balkana.

"Ponosan na činjenicu što Beograd nije samo glavni grad Srbije, već i sedište kosmopolitskog duha na
prostoru zapadnog Balkana. Time se ponosimo. Slavimo različitosti u Beogradu i uveren sam da je to
najbolja pozivnica za sve naše goste u Evropi, da uvek dođu u Beograd i Srbiju da se osećaju dobro",
poručio je on.

Srbija je, prema njegovim rečima dobro mesto.

Vučić  je  ukazao da Srbija  provodi  teške ekonomske  reforme,  i  dodao da  su  već dobre prognoze  za
iduću  godinu.  Takođe,  ukazao  je  da  neke  međunarodne  finansijske  institucije  počinju  da  menjaju
prognoze za tekuću godinu u vezi Srbije.

Gradonačelnicima i predstavnicima glavnih gradova centralne i jugoistočne Evrope premijer je poručio
da su Beograd i Srbija spremni da od njih nauče nešto, da čuju iskustva drugih gradova.

"Sve što izgovorite pažljivo ćemo čitati i proučiti", podvukao je on istakavši da je ovaj Samit dobar da se
nauči, na primer, kako Varšava donosi programe energetske efikasnosti, u Skoplju funkcioniše uprava,
a Zagreb postao zelena prestonica.
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Istovremeno je najavio i da će učesnici iz Srbije predstaviti neke svoje projekte.

Premijer je podvukao da su, u prethodnim godinama, svi glavni gradovi bivše Jugoslavije, dramatično
napredovali.

Gradonačelniku Zagreba Milanu Bandiću je kazao da se glavni grad Hrvatske mnogo promenio, što je
njegova velika zasluga, i dodao da je i hrvatski gost primetio da je Beograd postao mnogo čistiji od pre
više decenija.

Prema njegovim rečima Srbija će pokušati da uči  i primenjuje pozitivne stvari drugih gradova, kako bi
tamo dostignuti standardi postali normalni u Beogradu, ali i svim drugim našim gradovima.

"Od  ovako  iskusnih  gradonačelnika,  koji  su  promenili  svoje  gradove  i  zemlju  može  da  se  nauči",
naglasio  je  Vučić  dodajući  da  je  skup  i  dobra  prilika  da  se  govori  o  regionalnom  povezivanju  i
stabilnosti.

On  je  rekao  da  Beograd  ima  velike  projekte,  nade  i  očekivanja  i  da  mnogi  gradovi,  preduzeća  i
kompanije iz zemalja učesnica skupa mogu da pomognu.

S tim u vezi je kazao da je juče sa Simensom razgovarao o njihovom interesu za Beograd na vodi.

Premijer je podvukao da je važno da učimo jedni od drugih i posećujemo jedne druge, dodajući da zna
po sebi koliko se menjao kroz ono što je saznavao tokom vremena.

"Kako smo ponosni na Beograd, tako i na saradnju sa vašim gradovima"; poručio je on

Vučić je, na kraju, istakao da će Beograd dati sve od sebe da bude najbolje mogući domaćin.

Joksimović: Bolja privredna saradnja lek za političke problem
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Ministarka  za  evropske  integracije  Jadranka  Joksimović  izjavila  je  danas  da  je  Srbija  posvećena
regionalnoj saradnji  i otvorena za zajedničke projekte,  te ocenila da bolja ekonomska saradnja među
državama može doprineti lakšem rešavanju pojedinih političkih pitanja.

Joksimović je na Samitu gradonačelnika rekla da Srbija, kao zemlja kandidat za članstvo u EU, želi da,
nezavisno  od  političkih  uticaja,  koristi  vreme  do  ulaska  u  tu  zajednicu  za  konkretne  projekte  i
ekonomsku saradnju.

"U  politici  postoji  pravilo  da  su  dobri  ekonomski  odnosi  praćeni,  ako  ne  idealnim,  onda  dobrom
političkim  odnosima",  rekla  je  Joksimović  i  dodala  da  gradonačelnici,  kao  dobri  menadžeri,  u  tome
mogu da pomognu.

Ocenivši  da u  situaciji  u  kojoj  ponekad postoje  bilateralni  problemi među državama  treba naći  tačke
spajanja i ono što je od interesa za sve, Joksimović je rekla da se samo na taj način može lakše doći
do rešavanja težih političkih pitanja.

"Sve što možemo kao zemlja kandidat da uradimo na jačanju zajedničke infrastrukture, mi ćemo učiniti,
bićemo  otvoreni  za  zajedničke  projekte,  i  to  ćemo  raditi  na  najbolji  način",  rekla  je  Joksimović,
podsetivši  da  su  pregovori  o  članstvu  sa  EU  počeli  januara  prošle  godine,  da  je  uspešno  završen
skrining, a da se očekuje otvaranje prvih poglavlja.

Joksimović, koja je i Nacionalni IPA koordinator, rekla je da Srbija, kao zemlja kandidat može da koristi
oko  200  miliona  evra  godišnje  iz  pretpristupnih  fondova  i  da  je  izuzetno  važno  da  pokaže  da  je
spremna da te fondove koristi efikasno i da ima dobre projekte.

Navodeći  da  je  u  korišćenju  fondova  izuzetno  važno  poverenje,  partnerstvo,  proaktivan  pristup,
preduzetnički  duh  i  projekti,  Joksimović  je  ocenila  da  je  dobro  što  su  srpska  vlada  i  premijer  Vučić
zainteresovani za projekte.
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"Želim svima da  imaju premijera  i ministre koji su zainteresovani za projekte koji mogu da doprinesu
boljem standardu društva", rekla je Joksimović.

Kao  primer  korišćenja  IPA  fondova,  Joksimović  je  navela  da  je  iz  IPA  fondova  za  2015.  Godinu
izdvojeno 16 miliona evra bespovratne pomoći za projekat intermodalnog terminala u Batajnici, koji će
pomoći transport robe i olakšati saobraćaj u glavnom gradu.

"To  je  najbolji  primer  kako Beograd može  da  koristi  fondove EU  i  ja  očekujem  uspeh  tog  projekta",
rekla  je Joksimović  i dodala da  je Srbija na svom putu ka EU neće traćiti vreme, da će nezavisno od
političkih  pitanja  razvijati  svoje  društvo,  infrastrukturu,  podizati  kapacitete,  jer  jedino  tako,  kako  je
navela, Srbija može da bude funkcionalna članica EU.

Mali: Veliki projekti su pokretači gradova i država

Gradonačelnik  Beograda  Siniša  Mali  izjavio  je  danas,  na  otvaranju  Samita  prestonica,  da  direktno
umrežavanje glavnih gradova postaje sve važnije u komunikaciji, saradnji,  i ekonomskom povezivanju
zemalja,  kao  i  da  su  veliki  projekti  pokretači  gradova,  država  i  čitavih  regiona,  što  se  očekuje  i  od
Beograda na vodi.

"Države centralne i jugoistočne Evrope treba da omoguće pogodan ambijent za realizaciju novih velikih
projekata. Radujemo se mogućnosti da čujemo konkretne primere na koji način su gradovi razvijali  ili
razvijaju velike infrastrukturne projekte", rekao je Mali otvarajući Samit u Centru Sava.

Gradonačelnik  je  učesnike  skupa  pozvao  da  otvore  novo  poglavlje  regionalne  saradnje  i  razmene
iskustava u cilju napredovanja prestonica i stvaranja uslova za još kvalitetniji život.

On je poželeo dobrodošlicu svima u Beograd, koji, kako je rekao, u aprilu ima posebnu atmosferu.
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"Drago mi je što je Beograd baš u aprilu domaćin Samita prestonica koji okuplja predstavnike glavnih
gradova  zemalja  centralne  i  jugoistočne Evrope",  rekao  je Mali  i  dodao  da  se  posle  vise  godina,  sa
Kinesko srpskim samitom i današnjim samitom prestonica, Beograd vraća na evropsku i svetsku mapu
organizatora i domaćina velikih skupova.

Kako  je  dodao,  članstvo  u  EU  je  strateški  cilj  Srbije  koji  podrazumeva  novi  kvalitet  u  saradnji  sa
susedima, a granice među državama se gube i direktno umrežavanje prestonica postaje sve važnije u
komunikaciji, saradnji, i ekonomskom povezivanju zemalja.

"Velika je stvar izgraditi poverenje, a to što su se delegacije glavnih gradova odazvale našem pozivu u
ovolikom broju, govori u prilog tome", podvukao je Mali.

Prema  njegovim  rečima,  takva  posvećenost  regionalnoj  saradnji  i  zajedničkom napretku  omogućava
izgradnju čvrstih veza i stvaranje većeg uticaja na globalnom nivou za dobrobit građana.

"Danas  imamo  izuzetnu priliku da nastavimo  rad na zbližavanju naših prestonica,  jačanju  regionalne
saradnje, podsticanju ekonomske saradnje  i  investicija  i promociji  iskustva u upravljanju  izazovima sa
kojima  se  građani  susreću,  a  pre  svega  iskustva  u  domenu  unapređenja  infrastrukture,  odgovornog
urbanističkog razvoja, održivosti i poboljšanja usluga i inovacija unapređenju kvaliteta života", naveo je
Mali.

Kako je dodao, veliki projekti predstavljaju pokretače gradova, država i čitavih regiona, a to je ono što
se očekuje od projekta Beograd na vodi.

"Jednako važno je i da imamo priliku da se povežemo sa investitorima iz privatnog sektora, kako bi u
obostranom  interesu  razvijali  projekte  gradske  infrastrukture  na  bazi  javno  privatnog  partnerstva",
dodao je gradonačelnik.
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Mali  je  izrazio  nadu  da  će  slična  okupljanja  postati  tradicija  i  da  će  Samit  prestonica  postati
nezaobilazan događaj, čiji će domaćini biti i drugi gradovi Evrope.

U  tom kontekstu, on  je naveo da,  je gradonačelnik Zagreba Milan Bandić predložio da Zagreb bude
naredni domaćin Samita prestonica.

On  se  zahvalio  predstavnicima  svih  kompanija  na  Samitu  i  dodao  da  je  ta  saradnja  sa  privatnim
investitorima, domaćim i stranim kompanijama, visoko na  listi prioriteta grada Beograda  i omogućava
realizaciju projekata kojima se unapređuje život u složenim ekonomskim uslovima.

Mali  je  istakao  i značaj saradnje sa civilnim društvom, a zahvalio  je  i NALED sa kojim, kako  je rekao,
Grad Beograd i Vlada Srbije imaju dobar partnerski odnos.

Vesić: Samiti gradova regiona mogu da prerastu u asocijaciju

Gradski menadžer Goran Vesić  je  izjavio da bi samiti gradova regiona mogli u narednom periodu da
prerastu u neku vrstu asocijacije i ocenio da bi to dodatno približilo njihovu saradnju.

"Veoma  smo  ponosni  što  je  Beograd  domaćin  prvog  samita.  Beograd  je  u  svojoj  istoriji  često  bio
domaćin  prvih  samita,  na  primer  nesvrstanih  zemalja  koje  su  kasnije  prerasle  u  svetski  Pokret
nesvrstanih,  zatim  Konferencije  za  evropsku  bezbednost  i  saradnju  koja  je  prerasla  u  OEBS  i  zato
verujemo da je ovo istorijski dan i da se Beograd pokazao kao pravi lider u regionu, kao najveći grad
koji  može  da  okupi  sve  druge  i  pokrene  ovakve  procese  koji  će  biti  dobri  svima",  kazao  je  Vesić
Tanjugu.

On je nakon otvaranja Samita u beogradskom Sava centru poručio da će taj skup biti sjajna prilika za
razmenu iskustava o načinima funkcionisanja gradova.

"Da  naučimo  nešto  jedni  od  drugih  i  da  počnemo  zaista  da  sarađujemo  na  način  na  koji  treba  da
sarađuju glavni gradovi", istakao je Vesić.
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On je rekao da je budućnost Evrope u regionalnom povezivanju, kao i povezivanju gradova, koji mogu
zajedno  da  apliciraju  za  sredstva  iz  raznih  fondova  i  sprovode  zajedničke  projekte  u  oblasti
infrastrukture i drugih oblasti.

"Mislim da će puno koristi  imati gradovi  i građani. Već je danas dogovorena neka vrsta saradnje koja
će  postati  tradicionalna,  već  sledeće  godine  će  biti  održan  isti  ovakav  skup  u  Zagrebu,  pa  zatim  u
nekom drugom od gradova regiona. Mislim da bi ovakvi skupovi mogli da prerastu u neku asocijaciju
gradova, jer bi tako mogli mnogo bliže da sarađuju", naveo je Vesić.

Kako je rekao, to bi moglo da dovede do pojačavanja saradnje, ne samo u infrastrukturi, već i kulturi i
sportu, što bi sve dovelo do približavanja naroda i boljih odnosa.

Bandić: Beograd je evropski štih

Gradonačelnik  Zagreba  Milan  Bandić  je  izjavio  da  je  u  Beogradu  video  "evropski  štih"  i  pozitivne
promene, dodajući da će zemlje u ovom delu Evrope morati da nauče da se raduju i tuđim uspesima.

"Beograd  je umiven, svež, uglančan,  ispeglan, kao mlada pred udaju  i  to  je pozitivno,  to se pamti,  to
me veseli", rekao je Bandić na Samitu gradonačelnika.

Takav duh,  rekao  je  gradonačelnik Zagreba,  ništa  ne  košta  i  zavisi  od prvih  ljudi  koji  znaju  ili  ne da
organizuju posao i da, sa istim ili čak manje novca, odrade veliki posao.

"Na tome čestitam gradonačelniku Beograda Siniši Malom i svim kolegama", rekao je Bandić, dodajući
da kroz 15 godina iskustva u Zagrebu ima osećaj i zna da prepozna šta je dobro.
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Bandić je rekao da zemlje u ovom delu Evrope dugo nisu znale da se vesele tuđim uspesima i da će to
morati da nauče.

"Da  bismo  to  znali, moramo  imati  ego  kao Mont  Everest,  ali  dopustiti  i  razvoj  drugih  ega",  rekao  je
Bandić.

To je, kako je ocenio, na ovom prostoru u deficitu.

"Zato sam srećan što sam danas ovde  i što sam video nove pomake. Hvala vam na zajedništvu  i na
bogatstvu različitosti", rekao je Bandić.

Šoltes: Srbija je učinila veliki napredak ka EU

Potpredsednik Parlamentarnog odbora delegacije za stabilizaciju  i pridruživanje Srbije Evropskoj uniji
Igor Šoltes izjavio je na Samitu da je Srbija poslednjih godina učinila veliki napredak u oblastima koji su
važni za ispunjenje uslova za pridruženje Evropskoj uniji i posvećenost evrointegracijama.

Šoltes, koji je i poslanik Evropske stranke Zelenih, podsetio je da je nedavni Izveštaj o napretku Srbije
ka EU pokazao posvećenost srpske vlade svom evropskom putu, istakavši da je "konstruktivan pristup
srpske vlade", kada je reč o saradnji sa susednim zemljama, veoma značajan jer omogućava održive
projekte, jačanje regionalne saradnje i bliže veze sa EU.
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Prema  njegovim  rečima  minisamit  "zapadnobalkanske  šestorke",  održan  21.  aprila  u  Briselu,  na
kojem  je  postignut  dogovor  o  jezgru  transportne  mreže  za  region  i  saglasnost  da  do  narednog
sastanka  budu  precizno  definisani  infrastrukturni  projekti  za  saobraćajno  i  energetsko  povezivanje,
pokazatelj je odlučnosti zemalja regiona da jačaju međusobnu saradnju.

Taj  projekat  ima  potencijal  da  poveže  zemlje,  gradove  i  građane  da  rade  zajedno,  kao  i  da  ojača
političku stabilnost regiona, objasnio je Šoltes i podsetio da su evropski komesari Johanes Han i Violeta
Šulc za njegovu realizaciju najavili 130 miliona evra iz IPA 2 fondova.

On je podvukao i da će do 2030. regionalna transportna mreža u potpunosti biti integrisana u evropsku
transportnu mrežu, naglasivši da će taj veliki projekat otvoriti mnoštvo radnih mesta.

Cilj regionalne politike Evropske unije, rekao je Šoltes, jeste da smanji teritorijalnu nejednakost u Evropi
i da promoviše lokalni održivi razvoj.

"Pozdravljamo  inicijativu  događaja  poput  ovog  Samita  gradonačelnika,  i  čestitam  svima  koji  će
učestvovanjem doprineti regionalnom progresu i koji su posvećeni saradnji i zajedničkom prosperitetu",
rekao je Šoltes.

Brnabić: Vredno iskustvo gradova u javnoprivatnom partnerstvu

Borba  protiv  sive  ekonomije,  javnoprivatna  partnerstva,  uvođenje  elektronske  građevinske  dozvole,
biće u narednom periodu fokus Nacionalne alijanse za lokalni ekonomski razvoj u saradnji sa državom,
izjavila je danas potpredsednica Upravnog odbora NALED Ana Brnabić.

Ona je na Samitu gradonačelnika rekla da se nada da će do kraja godine naći najbolje modele.

"Današnji samit je dobra prilika i za razmenu iskustva. Nadamo se da ćemo naučiti o primerima javno

Tanjug (Oksana Toskić)
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privatnih partnerstava iz drugih gradova", rekla je ona.

Elektronska  građevinska  dozvola  će,  kako  je  dodala,  biti  ključna  za  privlačenje  investicija,  i  radimo
zajedno sa nadležnim ministarstvom da ta dozvola startuje 1. januara 2016.

U 2015. cilj NALED je, ukazala je Brnabić, da pomogne u borbi protiv sive ekonomije, a sada ta alijansa
radi na nacionalnom programu za suzbijanje sive ekonomije.

"To  će  doprineti  da  Srbija  popravi  svoju  poziciju  na  listi  Doing  business  Svetske  banke",  rekla  je
Brnabić.

Kao značajan, ona je navela NALED projekat sertifikacije opština sa prijateljskim okruženjem.

"NALED će nastaviti da pomaže da Srbija i region budu više vidljivi na svaki mogući način", poručila je
Brnabić.

Srbija  je, podsetila  je ona, uz pomoć NALEDA, ali  i drugih asocijacija poput Privredne komore Srbije,
inicirala važne reforme u 2013.  Zakon o radu, Zakon o planiranju i  izgradnji, oba izuzetno važna za
investitore.

"To  je  veliki  pozitivan signal  da  je  vlada spremna da  radi  sa  investitorima  i  da  stvara bolje poslovno
okruženje", kazala je Brnabić.

Ona je istakla da je jako dobro što država sarađuje sa alijansom kakva je NALED, kao i sa Privrednom
komorom Srbije. Zato su, prema njenim rečima, pred Srbijom obećavajuća vremena , "što je dobro za
nas, kao što je i dobar signal Evropskoj uniji".

NALED je, objasnila  je,  lokalno udruženje, najveća privatnojavna alijansa u regionu,  ima više od 200
članova, a svi dolaze iz tri sektora, korporativnog, lokalnih vlasti i civilnog društva.

Tanjug (Oksana Toskić)

Rtv.rs 23.04.2015

10 / 11

Reach: 0
Country: Serbia

Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj
Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj

Tema: Siva ekonomija
Tema: Siva ekonomija

Tema: Siva ekonomija
Tema: Siva ekonomija

Tema: Siva ekonomija
Tema: Siva ekonomija

Tema: Siva ekonomija
Tema: Siva ekonomija

Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj
Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj

Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj
Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj

Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj
Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj

Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj
Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj

Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj
Tema: NALED - Nacionalna alijansa za lokalni ekonomski razvoj



"Godišnji budžet NALED je oko 1,5 miliona, a imamo i 20 stalno zaposlenih", istakla je Brnabić.

 

U beogradskom Centar Sava danas je počeo, pozdravnim govorom gradonačelnika Beograda Siniše
Malog, Samit gradonačelnika gradova centralne i jugoistočne Evrope, koji se u prestonici Srbije
održava u organizaciji Grada Beograda, a u saradnji sa Nacionalnom alijansom za lokalni ekonomski
razvoj (NALED).

Srpska prestonica ugostila je lidere gradonačelnike i visoke predstavnike 13 gradova centralne i
jugoistočne Evrope, kao i visoke predstavnike Evropske unije, međunarodnih institucija, diplomatskog
kora i privrede, ali i gradske arhitekte, urbaniste, direktore javnih preduzeća.

Samit će se odvijati kroz nekoliko panela, jedan od njih će biti posvećen evropskim integracijama, dok
će na ostalima biti reči o funkcionisanju glavnih gradova, izazovima sa kojima se susreću, finansiranju
velikih infrastrukturnih projekata, povećanju energetske efikasnosti...
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